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Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

 

Protokół XIII.2025 

 

XIII Sesja w dniu 26 lutego 2025 

Miejsce posiedzenia: Urzędzie Gminy w Białośliwiu, ul. Ks. Kordeckiego 1, sala nr 18 

Obrady rozpoczęto 26 lutego 2025 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:15 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Ryszard Wolny 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

XIII sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Ryszard Wolny. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, na 15-stu ustawowego składu  

w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta oraz pozostałe osoby 

uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych osób 

uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został Państwu Radnym doręczony  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy.   

Zapytał czy ktoś z Pań, Panów Radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub zmianę  

w porządku obrad? Nikt nie złożył wniosku o zmianę porządku obrad.  

Odczytał porządek obrad XIII sesji Rady Gminy Białośliwie: 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu XI sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie budżetu Gminy na 2025 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do Klastra Energetycznego. 

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Białośliwie na 2025 rok. 

11. Uchwała uchylająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom  

w Gminie Białośliwie. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom w Gminie Białośliwie. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa 

własności  nieruchomości gruntowej o nr 1129 położonej w Białośliwiu wraz z istniejącą 

zabudową  od Skarbu Państwa reprezentowanego przez Starostę Pilskiego. 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady. 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

16. Wolne głosy i informacje. 

17. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu XI sesji. 

Przewodniczący poprosił sekretarza obrad XI sesji Radną Pana Rafała Rysia  

o przedstawienie wniosku w sprawie protokołu XI sesji. Zapoznał się z protokołem sesji. 

Stwierdził, że odzwierciedla on przebieg sesji i zarekomendował o jego przyjęcie bez odczytania 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu XI sesji. 

Wyniki głosowania 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Protokół XI sesji z dnia 15 stycznia 2025 r. został przyjęty jednogłośnie. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad dzisiejszej 

sesji pełni radny Pan Piotr Strojek. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Głos zabrał Wicestarosta Pan Stefan Kowal: Powiatowy Zarząd Dróg w miesiącu marcu przystąpi 

do napraw bieżących na drogach powiatowych. Przetarg został rozstrzygnięty, ceny są o połowę 

mniejsze niż w zeszłym roku. Zaapelował, aby zrealizować inwestycję w Pobórce Wielkiej, gdzie 

poziom dofinansowania wynosi 60%. W tym roku uporządkowanie terenu kolejki wąskotorowej. 

Ma nadzieję, że przy wspólnych siłach powiat – gmina dokonają naprawy tego obiektu i będzie to 

tzw. „perełka”. Odniósł się również do obiektu w Nieżychowie po byłej szkole. Chcą znaleźć 

nabywcę, kogoś będzie wynajmował budynek i zacznie znowu funkcjonować. Rozmowy ciągle 

trwają i ma nadzieję, że znajdą w końcu rozwiązanie.  

Radna Pani Krystyna Brągiel zapytała o obiekt w Nieżychowie po byłej szkole rolniczej. Zapytała 

czy Starostwo mogłoby zejść z ceną za proponowane dzierżawy? Jeśli chcą na tym zarobić, to 

budynek nadal nie będzie użytkowany.  

Wicestarosta odpowiedział, że wszystko idzie w dobrym kierunku. Jest to obiekt publiczny, 

państwowy i nie mogą obniżyć cen na tym etapie. Odbył się dopiero jeden przetarg i na tym etapie 

nie można nic więcej mówić. Pewne kwestie wymagają dyskrecji. Na pewno chcą jak najszybciej 

oddać budynek do użytkowania.  
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7. Uchwała w sprawie budżetu Gminy Białośliwie na 2025 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. 

Zmiany zostały omówione.  

Wójt Pan Dawid Tatera zgłosił autopoprawkę do projektu budżetu Gminy Białośliwie na 2025 r.: 

 W dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne wnosi się o dokonanie 

zmiany poprzez zwiększenie planu dochodów majątkowych o kwotę 4.594.339,33 zł w związku  

z zatwierdzoną przez Prezesa Rady Ministrów listą zadań powiatowych oraz zadań gminnych 

polegających na budowie, przebudowie lub remoncie dróg przeznaczonych do dofinansowania  

w województwie wielkopolskim na rok 2025 z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, na podstawie 

której Gminie Białośliwie przyznano dofinansowanie na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi 

gminnej nr 129613P w Pobórce Wielkiej”.  

Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych 

w dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne o kwotę 4.594.339,33 zł 

przyznanego dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na realizację 

zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 129613P w Pobórce Wielkiej”. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka Wójta Gminy Białośliwie W dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi 

publiczne gminne wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu dochodów 

majątkowych o kwotę 4.594.339,33 zł w związku z zatwierdzoną przez Prezesa Rady Ministrów 

listą zadań powiatowych oraz zadań gminnych polegających na budowie, przebudowie lub 

remoncie dróg przeznaczonych do dofinansowania w województwie wielkopolskim na rok 2025  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, na podstawie której Gminie Białośliwie przyznano 

dofinansowanie na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 129613P w Pobórce 

Wielkiej”. Jednocześnie wnosi się o dokonanie zmiany poprzez zwiększenie planu wydatków 
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inwestycyjnych w dz.600 – Transport i łączność, rozdz.60016 – Drogi publiczne gminne o kwotę 

4.594.339,33 zł przyznanego dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 

realizację zadania pn. „Przebudowa drogi gminnej nr 129613P w Pobórce Wielkiej”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

PRZECIW (2) 

Rafał Ryś, Joanna Suska 

W/w autopoprawka została przyjęta. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Pan Rafał Ryś zapytał o Domy Pomocy Społecznej. Czy jest obowiązek ulokowania osób 

tylko w Kijaszkowie czy jest również możliwość w ośrodku w Falmierowie? Różnica między nimi 

wynosi 1.400 zł miesięcznie. Oszczędność w ciągu roku 33.600 zł. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Paulina Furman odpowiedziała, że kwota 

wynika z tego, że Dom Pomocy Społecznej w Rzadkowie jest przeznaczony dla dzieci i jest to inna 

odpłatność. Obecnie dwoje dzieci umieszczonych jest w Kijaszkowie. Ośrodek w Falmierowie jest 

dla kobiet i jest uzależniony od schorzeń (np. psychicznych, somatycznych). Zasada jest taka, że 

umieszczają jak najbliżej zamieszkania rodziny.  

Radny kontynuował zapytanie w  rozdz.90095 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków 

inwestycyjnych o kwotę 1.200 zł na realizację zadania pn. „Rewitalizacja Parku Dworskiego 

Raczyńskich w Białośliwiu” z przeznaczeniem na aktualizację kosztorysów inwestorskich. Zapytał 

co się zmieniło w związku z kosztorysem, który był przygotowany?  
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Pan Wójt odpowiedział, że zmiana wynika z tego iż maja zamiar ogłosić przetarg z okrojonym 

zakresem. Pierwsza oferta wynosiła 1.400.000 zł, a zabezpieczonych środków 400.000 zł.  

W przypadku ogłoszenia ponownego przetargu trzeba zaktualizować dokumentację. Po otrzymaniu 

kosztorysów inwestorskich określą jaki będzie zakres zadań.  

Przewodniczący poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii: 

Komisja Rewizyjna głos zabrała radna Pani Krystyna Brągiel – opinia pozytywna (prawie 

jednogłośna) odnośnie budżetu Gminy Białośliwie i WPF na lata 2025-2030 ( z autopoprawką) 

Komisja Spraw Społecznych i Gospodarczych  głos zabrała radna Pani Maria Kozak– opinia 

pozytywna odnośnie budżetu Gminy Białośliwie i WPF na lata 2025-2030 ( z autopoprawką) 

Komisja Inicjatyw Planowania i Finansów głos zabrał wiceprzewodniczący  radny Pan Mateusz 

Kabatek – opinia pozytywna odnośnie budżetu Gminy Białośliwie i WPF na lata 2025-2030  

( z autopoprawką) 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie budżetu Gminy Białośliwie na 2025 r. wraz z przyjętą  

i przegłosowaną poprawką 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 
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Uchwała Nr XIII.63.2025 w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2025 r. wraz  

z przegłosowaną i przyjęta poprawką została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie proponowanych zmian. Wójt 

Pan Dawid Tatera zgłosił autopoprawkę do WPF na lata 2025-2030: 

W związku z wprowadzoną autopoprawką Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Białośliwie na rok 2025 dokonuje się zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

W załączniku nr 2 – Wykaz przedsięwzięć – Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe 

(inne niż wymienione w pkt 1.1. i 1.2.) w ramach wydatków majątkowych dokonuje się zmian  

w niżej wymienionym zakresie:  

Wprowadza się przedsięwzięcie pn. Przebudowa drogi gminnej nr 129613P w Pobórce Wielkiej  

– ustalając okres realizacji od 2021 r. do 2026 r., łączne nakłady finansowe stanowią kwotę 

7.813.614,43 zł, z tego: limit wydatków w 2021 r. 13.530 zł, limit wydatków w 2022 r. 58.794 zł, 

limit wydatków w 2023 r. 83.197,20 zł, limit wydatków w 2024 r. 861 zł, limit wydatków w 2025 

r. 4.594.339,33 zł (kwota dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg stanowiąca 60% 

wartości zadania ujętej we wniosku o dofinansowanie), limit wydatków w 2026 r. 3.062.892,90 zł 

oraz limit zobowiązań wynosi 7.657.232,23 zł. Limit wydatków w 2021 r. obejmuje opracowanie 

mapy do celów projektowych, wznowienie znaków granicznych oraz wykonanie prac terenowych 

i opracowanie opinii geotechnicznej. Limit wydatków w latach 2022-2023 obejmuje opracowanie 

dokumentacji projektowo-kosztowej. Limit wydatków w 2024 r. obejmuje aktualizację kosztorysu 

inwestorskiego. Natomiast limit wydatków w latach 2025-2026 obejmuje rzeczową realizację 

zadania. Celem przedsięwzięcia jest poprawa dostępności komunikacyjnej i standardu 

użytkowania. Gminie Białośliwie przyznano dofinansowanie w wysokości 4.594.339,33 zł  

w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg według zatwierdzonej przez Prezesa Rady 

Ministrów listy zadań powiatowych oraz zadań gminnych polegających na budowie, przebudowie 
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lub remoncie dróg, przeznaczonych do dofinansowania w województwie wielkopolskim na rok 

2025.  

W związku z wprowadzeniem powyższych zmian do Wykazu przedsięwzięć w ramach wydatków 

majątkowych zostały zwiększone wydatki oraz dochody w latach 2025-2026 w zał. nr 1 do WPF. 

Radny Pan Rafał Ryś zagłosował przeciwko, ponieważ głosowanie odbyło się blokiem. Znalazła 

się rzecz na którą jako mieszkaniec gminy nie może się zgodzić. Chodzi o drogę w Pobórce 

Wielkiej zjazd z drogi nr 10 z drogą wojewódzką 190. Odbyła się długa dyskusja. Jest to dla niego 

niegospodarność dlatego, że ma być robiona droga tam gdzie ona jest. Przypomina mu to sytuację 

z ulicą Polną w Białośliwiu. Był robiony nowy chodnik, pomimo tego, że stary był w do dobrym 

stanie. Na dzień dzisiejszy z wyliczeń wychodzi, że trzeba będzie dołożyć 3.000.000 zł z własnych 

środków finansowych. Nie wiadomo jak w przyszłych latach będą wyglądały dofinansowania, 

Polski Ład kończy się, gospodarka kurczy się. Na początku dyskusji większość radnych była 

przeciwnikiem remontu tej drogi, ale z dnia na dzień przekonały ich jakieś argumenty. Radnego te 

argumenty nie przekonały. Dziś są pewne spory dot. dróg na terenie Gminy Białośliwie. Jest wiele 

domostw, gdzie ludzie chodzą w błocie. Jak może wpłynąć na rozwój droga, która jest? Prędzej 

zagłosowałby na drogę, która ma prowadzić do domków jednorodzinnych niż na drogę, która 

istnieje. Ma nadzieje, że radni będą mogli spojrzeć swoim mieszkańcom w oczy tam gdzie tych 

dróg nie ma.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka Wójta Gminy Białośliwie W załączniku nr 2 – Wykaz przedsięwzięć – Wydatki na 

programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1. i 1.2.) w ramach 

wydatków majątkowych dokonuje się zmian w niżej wymienionym zakresie: Wprowadza się 

przedsięwzięcie pn. Przebudowa drogi gminnej nr 129613P w Pobórce Wielkiej – ustalając okres 

realizacji od 2021 r. do 2026 r., łączne nakłady finansowe stanowią kwotę 7.813.614,43 zł, z tego: 

limit wydatków w 2021 r. 13.530 zł, limit wydatków w 2022 r. 58.794 zł, limit wydatków w 2023 

r. 83.197,20 zł, limit wydatków w 2024 r. 861 zł, limit wydatków w 2025 r. 4.594.339,33 zł (kwota 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg stanowiąca 60% wartości zadania ujętej 

we wniosku o dofinansowanie), limit wydatków w 2026 r. 3.062.892,90 zł oraz limit zobowiązań 

wynosi 7.657.232,23 zł. Limit wydatków w 2021 r. obejmuje opracowanie mapy do celów 
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projektowych, wznowienie znaków granicznych oraz wykonanie prac terenowych i opracowanie 

opinii geotechnicznej. Limit wydatków w latach 2022-2023 obejmuje opracowanie dokumentacji 

projektowo-kosztowej. Limit wydatków w 2024 r. obejmuje aktualizację kosztorysu 

inwestorskiego. Natomiast limit wydatków w latach 2025-2026 obejmuje rzeczową realizację 

zadania. Celem przedsięwzięcia jest poprawa dostępności komunikacyjnej i standardu 

użytkowania. Gminie Białośliwie przyznano dofinansowanie w wysokości 4.594.339,33 zł  

w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg według zatwierdzonej przez Prezesa Rady 

Ministrów listy zadań powiatowych oraz zadań gminnych polegających na budowie, przebudowie 

lub remoncie dróg, przeznaczonych do dofinansowania w województwie wielkopolskim na rok 

2025. W związku z wprowadzeniem powyższych zmian do Wykazu przedsięwzięć w ramach 

wydatków majątkowych zostały zwiększone wydatki oraz dochody w latach 2025-2026 w zał. nr 

1 do WPF. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

PRZECIW (2) 

Rafał Ryś, Joanna Suska 

W/w autopoprawka została przyjęta. 

Radny Pan Rafał Ryś  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na lata 

2025-2030 wraz z przyjęta i przegłosowaną poprawką 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr 

Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

PRZECIW (1) 

Rafał Ryś 

Uchwała Nr XIII.64.2025 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2025-2030 wraz z przegłosowana i przyjętą poprawką została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do Klastra Energetycznego. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Wójt Pan Dawid Tatera odczytał uzasadnienie do projektu uchwały oraz 

udzielił wyjaśnień. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do Klastra Energetycznego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 
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Uchwała Nr XIII.65.2025 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do Klastra Energetycznego 

została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

10. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Białośliwie na 2025 rok. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Wójt Pan Dawid Tatera odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Zabezpieczenie w budżecie Gminy na ten cel 42.300,00 zł.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Białośliwie na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XIII.66.2025 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Białośliwie na 2025 rok została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

11. Uchwała uchylająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom  

w Gminie Białośliwie. 
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Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Wójt Pan Dawid Tatera odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały uchylającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom  

w Gminie Białośliwie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Betański, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa 

Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, 

Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krystyna Brągiel 

Uchwała Nr XIII.67.2025 uchylająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet 

sołtysom w Gminie Białośliwie została podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

12. Uchwała w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom w Gminie Białośliwie. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Wójt Pan Dawid Tatera odczytał uzasadnienie  i projekt uchwały oraz udzielił 

wyjaśnień. W ubiegłym tygodniu odbył spotkanie z sołtysami oraz z Przewodniczącym Rady 

Gminy w celu omówienia spraw związanych z dietami sołtysów. Były przygotowane dwa warianty 

uchwały. Pierwszy wariant z obecną kwotą 500 zł, a drugi zależny od liczby mieszkańców  

w sołectwach. Na posiedzeniu wspólnym komisji radni zdecydowali, że dieta pozostanie bez 

zmian, czyli 500 zł. Na spotkaniu z sołtysami nie doszli do porozumienia.  
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Radny Pan Rafał Ryś ma nadzieję, że cofnięta uchwała nie wywołała skutków prawnych, ale 

wywołała skutki finansowe. Jak będzie wyglądało rozwiązanie kwestii finansowej? Wypłacone 

środki finansowe na podstawie nieważnej uchwały.  

Mecenas Pan Mateusz Giera odpowiedział, że nie stwierdzono jeszcze nieważności uchwały przed 

sądem administracyjnym. Skarga dopiero została złożona, Rada uchyliła uchwałę. Trzeba złożyć 

pismo do Prokuratury o cofnięcie skargi i może w tej sytuacji sąd może umorzyć postępowanie 

administracyjne.  

Radna Krystyna Brągiel również uważa, że poprzednia uchwała nie jest ważna, a diety zostały 

wypłacone sołtysom. Zapytała czy nie otrzymają diety od stycznia do marca br.? 

Pan Mecenas odpowiedział, że uchwała wchodzi w życie po 14 dniach od ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Woj. Wielkopolskiego. Pismo z Sądu wpłynęło 29 stycznia br. i nie powoduje to 

wstrzymania uchwały. Sprawa jest obecnie w toku, czeka się na rozpoznanie. Uchwała nie jest 

wyeliminowana z obrotu prawnego, ale Rada własnym działaniem jest uprawniona, żeby tą 

uchwałę uchylić. Została ona uchylona i w związku z tym Prokurator może złożyć do Sądu wniosek 

o cofnięcie swojej skargi i ewentualnie Sąd umorzy to postępowanie. Będzie to jedno z przesłanek, 

jeśli prokurator cofnie swoją skargę. Czy to zrobi, tego nie wiemy. Obsługa Rady Gminy taki 

wniosek złoży do Prokuratora.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że sołtysi diety za miesiąc styczeń mieli już wypłacone. 

Radny Pani Mirosław Burzyński wyszedł z propozycją złożenia oficjalnego wniosku, aby wycofać:  

 § 2. 1. Dieta określona w §1 ust. 1 ulega obniżeniu o 5 % za każdorazową nieobecność na naradzie 

sołtysów organizowanej przez Wójta Gminy Białośliwie oraz w przypadku braku realizacji 

czynności o których mowa w §1 ust. 3 pkt 2 i 3.  

Pan Mecenas odpowiedział, że nie ma takiej możliwości. Muszą zostać określone zasady wypłaty 

diety, ponieważ nie jest to wynagrodzenie za pracę i Wojewoda może stwierdzić nieważność 

uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom w Gminie Białośliwie. 

Wyniki głosowania 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, 

Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński 

Uchwała Nr XIII.68.2025 w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet sołtysom w Gminie 

Białośliwie została podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa 

własności nieruchomości gruntowej o nr 1129 położonej w Białośliwiu wraz z istniejącą 

zabudową od Skarbu Państwa reprezentowanego przez Starostę Pilskiego. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  

w dniu 24 lutego br. Wójt Pan Dawid Tatera odczytał uzasadnienie do projektu uchwały (dotyczy 

byłego posterunku policji). Przewodniczący udzielił wyjaśnień.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy prawa 

własności nieruchomości gruntowej o nr 1129 położonej w Białośliwiu wraz z istniejącą zabudową 

od Skarbu Państwa reprezentowanego przez Starostę Pilskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Janusz Betański, Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Tomasz Furman, Mateusz Kabatek, Maria 

Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Rafał Ryś, Krzysztof Sonnenberg, 

Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Ryszard Wolny 

Uchwała Nr XIII.69.2025 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz Gminy 

prawa własności nieruchomości gruntowej o nr 1129 położonej w Białośliwiu wraz z istniejącą 

zabudową od Skarbu Państwa reprezentowanego przez Starostę Pilskiego została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przerwa 10 minut.  

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Sprawozdania zostały przekazane drogą elektroniczną przed sesją.  

Wójt Pan Dawid Tatera odczytał sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

sprawozdanie z wykonania uchwał.  

Przedstawił również pismo o umorzeniu śledztwa mającego miejsce od czerwca do lipca 2024 r.  

w miejscowości Białośliwie (zgłoszenie o rzekomym popełnieniu przestępstwa przez byłego 

Przewodniczącego Rady Gminy- zamówienia publiczne). Oznajmił również, że w toku kampanii 

wyborczej na faktach pilskich pojawiały się komentarze, które zniesławiały jego osobę. Podjął 

czynności prawne, trwa postępowanie. Osoby, które pisały te komentarze będą pociągnięte do 

odpowiedzialności.  

Przewodniczący otworzył dyskusje w temacie sprawozdań.  

Radny Pan Rafał Ryś zadał pytanie w temacie biogazowni. Jak wygląda sytuacja po spotkaniach?  

Pan Wójt odp., że jest obopólny wniosek dwóch stron, aby ugodowo zakończyć postępowanie. 

Gmina nie ma zamiaru ponosić żadnych kosztów finansowych.  Przewodniczący dopowiedział, że 

uczestniczył w tym spotkaniu również. Każda ze stron na tym etapie została przy swoim 

stanowisku. Rozwiązanie problemu, ale na warunkach, które zostały przedstawione wcześniej, 

chodzi o parametry drogi.  
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Radny dalsze zapytanie odnośnie spotkania przedstawicielami Firmy Studio K2 Panią Katarzyna 

Zając Dyrektor ds. reklamy oraz Agnieszka Świderska redaktor naczelny celu zapoznania się  

z aktualnymi projektami związanymi z promocją naszego regionu oraz ofertą przygotowaną dla 

Gminy Białośliwie. Zapytał czy spotkania dlatego, że są środki do pozyskania czy firmy chcą 

pozyskać klientów. Pan Wójt odp., że firma chce pozyskać klientów.  

Odnośnie koncepcji zagospodarowania budynków radny uważa, że powinni poznać koszt 

finansowe budynków, bo będzie to decydującą kwestią. Wójt odp., że będzie to opracowywane. 

Niezwłocznie przekaże tą informacje radnym.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg zapytał na jakim etapie jest ulica Strzelecka, jakie zostały 

poczynione działania? Skomplikowana sytuacja prawna z dostępami do działek. Czy zostały 

poczynione działania związane z torowiskiem?  

Pan Wójt odp., że jest uchwała wyrażająca zgodę na wymianę gruntów. Pracownik merytoryczny 

prowadzi ciągłą korespondencję i jest w stałym kontakcie z Lasami Państwowymi. W dniu 

dzisiejszym dostał informację, że być może w kolejnych tygodniach wyjaśni się ta kwestia. 

Niezwłocznie przystąpią do opracowania mapy do celów projektowych. Odnośnie ostatniego 

pytania odpowie telefonicznie w dniu jutrzejszym.  

Radna Pani Teresa Rożniatowska-Gwizdowska zadała pytanie dot. jakości wody? Było wykonanie 

badanie Białośliwie-Wymysłowo-Nieżychowo.  

Wójt odp., że spełnia wszystkie wymogi.  

Radna Pani Krystyna Brągiel zapytała na jakim etapie jest projekt drogi Nieżychowo-Kosztowo? 

Wyraziła swoje wielkie niezadowolenie, ponieważ trwa to za długo.  

Zastępca Wójta Pan Michał Andrzejak odp., że trzeba kontaktować się pisemnie i ponaglać 

projektanta. Zero reakcji na kontakt z jego strony. Zostały naliczone maksymalne kary wynikające  

z zapisów umowy, będą odciągnięte z wynagrodzenia, które otrzyma. Trzeba będzie obejrzeć się 

za rzetelnym projektantem. Wójt odp., że ta droga może być czasami  w zakresie pasa drogowego 

S10. Kwestie realizacji drogi muszą odłożyć na czas określenia wariantu tej drogi.  

Radny Pan Rafał Rys odpowiedział, że trzeba wysłać wezwanie do zapłaty kary i może go to 

zmotywuje do działania.  

Radna zadała dalsze pytanie dot. transportu publicznego. Jest za tym, aby utworzyć taki transport 

do Nieżychowa. Odnośnie zakraczeń zostało to wykonane ,drzewa zostały obcięte, ale powinien 
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być rębak. Wójt odp., że firma nie przewiduje jakichkolwiek realizacji dowozów. Odnośnie rębaka 

jest to proces ciągły i zostanie to wykonane. 

Radna Pani Teresa Rożniatowska-Gwizdowska zadała pytanie odnośnie stanu realizacji budowy 

dróg.  Wójt odp., że w dniu wczorajszym wykonawca złożył wniosek o wydanie decyzji 

środowiskowej polegającej na budowie odcinka drogi z Dębówka Starego do Wymysłowa. Droga 

remontowana przekracza 1 km, wobec tego jest potrzebna taka decyzja. Okres uzyskania około 3 

miesięcy. Termin wykonania umowy 15 miesięcy od dnia podpisania umowy. 10 miesięcy po  

dostarczeniu kompletnej dokumentacji. Krótszy odcinek będzie profilowany do 18 marca, była 

informacja na stronie.  

Radna Pani Krystyna Brągiel oznajmiła, że też wnioskowali, przeznaczyli 11.700 zł na drogę od 

drogi powiatowej do Orlika. Jest to przeznaczenie z funduszu sołeckiego. Wójt odp., że na bieżąco 

będzie wykonywane.  

Sprawozdania stanowią załącznik nr 10 i 11 do niniejszego protokołu 

 

15. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący przedstawił informację o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. Odbyły się spotkania w Lokalnej Grupie Działania  z Wójtem, Zastępcą Wójta 

w sprawie realizacji naborów, które należą do jednostek samorządu terytorialnego. Przełożono na 

wtorek spotkanie ze względu na nieobecność niektórych Wójtów, Burmistrzów. Zapadną 

kompletne decyzje i harmonogramy po konsultacji. Miał wniosek w sprawie indywidualnych 

zapytań, możliwości pozyskania dofinansowań. Tematy, które były poruszane, będą realizowane 

w późniejszym terminie. Na bieżąco będzie o wszystkim informować.  

Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

16. Wolne głosy i informacje. 

Radny Pan Mateusz Kabatek w ostatni poniedziałek uczestniczył w Wielkopolskim Forum 

Rolniczym w Miasteczku Kraj. Zaniepokoiła go jedna rzecz, ponieważ w naszym regionie powraca 
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temat Parku Krajobrazowego Dolina Noteci. Na forum wypowiadało się wielu znawców na czele 

z kilkoma posłami. Żaden z nich nie potrafił określić się i powiedzieć, że jest przeciwny temu 

pomysłowi. Usłyszeli tylko zapewnienia o wsparciu i wiadomo jak to będzie oddziaływać  

w szczególności na rolników. Skutki mogą być dewastujące dla rolników- brak możliwości 

budowy małych obiektów budowlanych, swoboda dysponowania własnym gruntem. Mowa o 2693 

ha i jest to bardzo duża przestrzeń, areał. Złożył wniosek, by na przyszłej sesji podjąć uchwałę 

blokującą dla tego pomysłu, przedsięwzięcia.  

Przewodniczący poparł poprzednika. Dostał zaproszenie, ale nie mógł uczestniczyć w tym 

spotkaniu. Dotarły do niego telefoniczne sugestie. Stwierdzono, że forum było takie jak nie 

powinno być. Jeden główny temat, żadnych konkretów. Temat jakiś czas temu był już poruszany, 

był protest. Urząd Marszałkowski wstrzymał to na pewien okres, a później uchwałą Sejmiku woj. 

wlkp. przywrócono realizację utworzenia parku. 

Pan Wójt odp., że  Rada Gminy nie ma fizycznie możliwości sprzeciwienia się temu pomysłowi. 

Można jedynie przyjąć oświadczenie Rady Gminy w sprawie sprzeciwu. Może podjąć rozmowy  

z włodarzami innych Gmin, aby podeszły również do tego tematu.  

Radny odp., że jest jak najbardziej za takim Oświadczeniem, jeśli będzie taka wola radnych.  

Radna Krystyna Brągiel przyznała rację przedmówcom. Jest to cios dla rolników.  

Przewodniczący powiedział, że jest to bardzo ważny temat. 2-3 lata temu został zaproszony do 

Dębówka Nowego na spotkanie, gdzie bardzo krytycznie wypowiadano się pod jego adresem. Co 

gmina zrobiła, żeby ocalić łąki nadnoteckie? Okazało się, że jedynie Gmina Białośliwie ten temat 

poruszyła. Odbyło się spotkanie w Dworzakowie, gdzie rolnicy protestowali i zostało to 

przekazane do Urzędu Marszałkowskiego. Ościenne Gminy nie wysłały żadnego oświadczenia. 

Decyzja urzędu była na niekorzyść rolników.  

Radny Pan Rafał Ryś jest za tym, aby Pan Wójt podjął rozmowy i wspólnie wysłać takie 

oświadczenie.  

Sołtys Białośliwia Pani Alicja Pinkowska zapytała o projekt uchwały w sprawie ustalenia diet 

sołtysów § 1 ust.2. pkt. 3) realizacja innych zadań zleconych przez Wójta Gminy Białośliwie; co 

zostało zawarte w tym punkcie? Sołectwa posiadają własne statuty, wykonują czynności, które są 

im powierzone na danym terenie. Obecnie roznoszą wymiary podatków i sołectwo Białośliwie ma 
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ich ponad 700. Nie dostają z tego tytułu żadnego wynagrodzenia. Czy w tym punkcie znajduje się 

to dodatkowe zlecenie? Ma bardzo dużo swoich obowiązków, a jest zmuszona przez 12 dni 

dostarczać wymiary. Sąsiednie Gminy wprowadziły umowy zlecenie dla sołtysów. W statucie brak 

zapisu o roznoszeniu podatku. Dostarcza je Wójt Gminy i od niego zależy jak tego dokona. Trzeba 

policzyć paliwo, amortyzację auta. Jest zdania, że nie można ich zmuszać do roznoszenia nakazów.  

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, ze pochylili się nad tym tematem. Porównywali stawki w Polsce, 

w okolicy. Stawka jest taka sama jak w ubiegłym roku. Kwestia wymiaru podatków mieści się  

w obowiązkach sołtysa. W zapisach uchwały mieści się kwestia roznoszenia wymiarów.  

Wójt odp., że w tegorocznym budżecie przeznaczone zostały środki w kwocie 54.000 zł. W latach 

covid były zabezpieczone dodatkowe środki za rozniesienie dodatkowego nakazu płatniczego.  

W tym roku nie zostało to zaproponowane do budżetu, wobec tego tych środków nie ma. Inkaso 

wynosi 5% poboru podatku. W roku 2023 łącznie ponad 4.617,00 zł, 2024 r. -  4.843,00 zł  

w samym Sołectwie Białośliwie. Powiedział, że była druga propozycja uchwały zależna od liczby 

mieszkańców , na która Pani sołtys nie zgodziła się – dla sołectwa Białośliwie 700 zł. Radni 

zdecydowali, że pozostaje kwota 500 zł.  

Przewodniczący również wyjaśnił, że odbyła się obszerna dyskusja na komisji. Radni zdecydowali, 

że kwota diet zostaje na poziomie 500 zł.  

Pani Sołtys odp., że pięć sołectw zostałoby pokrzywdzonych przez II wariant, ponieważ dostaliby 

mniejsze diety, Patrzyła na ogół, nie tylko na siebie. W ostatnich latach wymiary zostały zrzucone 

na sołtysów. Kiedyś był wynajęty goniec przez Gminę, więc może warto znowu wrócić do tych 

praktyk.  

Wójt odp., że w latach wcześniejszych wymiary roznosili sołtysi. Takie informacje posiada.  

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że jest to sytuacja, gdzie trzymamy się budżetu. Rozumie Panią 

sołtys, bo w skali roku nie są to duże pieniądze. Jest marnowanych dużo pieniędzy np. na projekty. 

Zapytał jak wygląda sprawa gospodarki komunalnej, mieszkań? Jeśli ceny zostaną przybliżone do 

cen rynkowych to będzie nadwyżka w budżecie i warto rozważyć aby zapłacić sołtysom za każdy 

rozniesiony przekaz.  

Przewodniczący odp., że ustalenie w jaki sposób ma zostać rozstrzygnięty ten temat nie należy do 

kompetencji Rady Gminy. Są organem uchwałodawczym. Podstawą dyskusji była kwota 

zabezpieczona w budżecie. Przy wyższych kwotach trzeba wskazać źródło finansowania.  
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Pani Skarbnik powiedziała, ze w tym roku jest to niemożliwe do zrealizowania. Umowy powinny 

być podjęte przed wykonywaniem czynności około 10go lutego. Odniosła się tylko do roku 

bieżącego, gdzie zadania zostały już wykonane. W przyszłym roku temat jest jak najbardziej do 

rozważenia.  

Wójt powiedział, że przed kolejnym planowaniem budżecie trzeba podjąć takie decyzje. Złoży 

prowizorium budżetowe, a radni podejmą decyzję, zagłosują. Jeśli chodzi o gospodarowanie 

lokalami mieszkaniowymi to prace trwają, są na zaawansowanym poziomie.  

Radny Pan Mirosław Burzyński zachęcił mieszkańców, aby kwoty za wymiar wpłacali u Pani 

sołtys. Zrekompensuje to w jakimś stopniu straty.  

Przewodniczący poprosił, bo są pewne zasady. Jest budżet i są pewne ograniczenia akurat na ten 

moment. Padły również inne wnioski odnośnie uregulowania np. odpłatności za sale, wyrównania 

innych rzeczy. Nikt nie mówi o opiekunach sali czy świetlic. Jet poruszany tylko jeden temat dot. 

sołtysów i jest to słuszne. Obecnie brak możliwości, ponieważ budżet jest już zabezpieczony. Jeśli 

zwiększą środki pewnej grupie, to muszą pomyśleć o pozostałych osobach. Trzeba wszystkich 

traktować na równo. Brał udział w spotkaniu z sołtysami i różne warianty były brane pod uwagę. 

Będzie dbał o interes wszystkich mieszkańców, instytucji czy stowarzyszeń w całej Gminie. Pan 

Wójt zaproponował i zadał pytanie Pani Sołtys „czy jeśli otrzyma Pani 700 zł to czy będzie 

roznosiła wymiar ze względu na podział mieszkańców?” 

Radny Pan Rafał Ryś powiedział, że nie było problemu, aby dołożyć na drogę w Pobórce 3 mln zł. 

i nie rozumie argumentacji Pana Wolnego.  

Pani Sołtys chce, aby wszyscy sołtysi byli traktowani na równi. Nie rozgraniczała, że ma to być 

tylko dla niej. Nie zgodziła się na 700 zł, bo pięć sołectw miałoby obniżoną dietę.  

Przewodniczący przekazał wszystkie swoje odczucia. Są na Sali również inni sołtysi, którzy 

uczestniczyli w tym spotkaniu i poprosił, jeśli uważają za słuszne wypowiedzieć się w tym temacie.  

Radna Teresa Rożniatowska-Gwizdowska zapytała czy jest inna forma roznoszenia tych nakazów 

np. elektronicznie? Podjąć kroki, procedury w tym kierunku. Jest konflikt, który trzeba rozwiązać.  

Radny Pan Rafał Rys odpowiedział, że w tym roku płacił podatki przez M Obywatela, w niektórych 

miastach tak to działa. Jeśli inne miasta mają wdrożone taki system, to prawdopodobnie gmina  tez 

ma taką możliwość.  
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Informatyk Pan Artur Wika odpowiedział, że w Gminie był taki projekt odnośnie zapłaty podatku 

elektronicznie i efekt był zerowy. Nikt z tego nie skorzystał, nawet nie zalogował się i nie 

skorzystał z tej możliwości.  

Radna Teresa Rożniatowska-Gwizdowska odpowiedziała, że nie słyszała o tym projekcie i pewno 

większość z radnych też nie. Dlatego nie skorzystali z tego projektu.  

Radny Pan Mirosław Burzyński przedstawił wniosek od mieszkańców Białośliwia. Chodzi o drogę 

wojewódzką 190, a konkretnie o wyjazd z ulicy Ks. Kordeckiego. Przy jezdni stoi drzewo, lipa. 

Nadjeżdżające auta nie widzą pieszych na pasach przez to drzewo. Poprosił o zgłoszenie do 

zarządcy drogi o wycięcie, usunięcie. Koło Dino była podobna sytuacja i udało się drzewo wyciąć.  

Pan Wójt odp., że przyjął do wiadomości i zostanie to zgłoszone.  

Radny Pan Rafał Szweda zabrał głos po burzliwej dyskusji. Było bardzo dużo w temacie dróg. 

Zaapelował do Pana Wójta,  bo nie każde sołectwo ma możliwość opracować projekty w ramach 

funduszu sołeckiego o pochylenie się i zastanowienie się nad kawałkiem drogi między 

Nieżychowem, a Nieżychówkiem. Budowla jest zwarta, a stan drogi jest bardzo zły. W czasie tej 

kadencji zrobić coś dla tych mieszkańców. Będzie chciał zorganizować spotkanie Pana Wójta  

z tymi mieszkańcami, aby poczynić coś w tym temacie.  

Pan Wójt odp., że na ten moment droga  nie jest ujęta w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Ewentualnie będzie to decyzja Rady Gminy do przyszłorocznego budżetu i Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, aby rozpocząć procedurę przygotowywania dokumentacji.  

Radny dopowiedział, że wie i podziękował za odpowiedź. Poprzedni włodarz zapewniał 

mieszkańców, że droga powstanie w 2024 r. Dlatego prosi, aby tym mieszkańcom opracować 

chociaż projekt.  

Wójt odp., że poprzednik obiecywał wiele mieszkańcom. Jest jeszcze dużo potrzeb, jeśli chodzi  

o inwestycje. Powinni na komisjach opracować koncepcję, które drogi w pierwszej kolejności będą 

realizowane jako następne. Przygotowanie kompletnej dokumentacji i dać sobie szansę. Będą to 

ewentualne środki zewnętrzne. Obecnie przystąpili do częściowej realizacji projektów pięciu 

odcinków  dróg. W tym roku na jesień będzie decyzja na jakie projekty dróg dołożyć wystarczające 

środki, by opracować dokumentację w komplecie. W tym zakresie będzie to też decyzja Rady 

Gminy.  

Radna Pani Krystyna Brągiel zaapelowała, aby dla mieszkańców poszczególnych miejscowości 

Gminy ukazały się wytyczne ustawy, która nakłada obowiązek na każdego mieszkańca od 
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01.01.2025 ujęcia deklaracji podatkowej dot. tzw. blaszaków. Nie wszyscy są biegli w internecie,  

nie mają BIP-ów.  W formie ogłoszeń w poszczególnych sołectwach.  

Pan Wójt odp., że taka informacja pojawiła się na stronie internetowej Urzędu Gminy. Był też 

wniosek na zebraniu wiejskim w Sołectwie Białośliwie, by informacja była bardziej ludzkim 

językiem napisana i zostało to wykonane. Jeśli jest wola sołtysów, aby zrobić to w wersji 

papierowej, to jest na tak. Każdy mieszkaniec ma obowiązek złożenia deklaracji zgodnej  

z rzeczywistością.  

Radny Pan Rafał Ryś podsumowując sesję ma wrażenie, że byli w dwóch rzeczywistościach. Radni 

głosują za przyznaniem 3 mln zł na drogę, która jest. Radni głosują „za”, a później był lament, że 

u siebie tych dróg nie mają.  

Przewodniczący oznajmił, że tematy rozmowy powielają się. Poprosił radnych, aby wypowiadali 

się raz w danym temacie.  

Radna Pani Joanna Suska powiedziała, że była przeciwna dołożenia 3 mln zł na drogę między 

innymi dlatego jak Radny Pan Szweda powiedział, że jest jeszcze wiele dróg do remontu. Zrobienie 

nieutwardzonych dróg w Gminie.  

Radny Pan Rafał Szweda odpowiedział poprzednikom, że jest to jedyny projekt w Gminie, który 

można zrealizować obecnie, czyli droga w Pobórce Wielkiej. Taki jest stan faktyczny. Droga  

w Nieżychówku, to wizja 3-4 lat. W Gminie nie jest opracowany żaden projekt, nie było nawet 

gruzu na równanie. Wiadomo jaki zastali stan faktyczny. Zaapelował o rozwagę w wypowiedziach  

i atakowaniu nie tylko jego osoby, ale i mieszkańców z jego okręgu.  

Sołtys Pani Edyta Zdrenka zabrała głos. Stwierdziła, że radny Pan Rafał Rys jest troszkę złośliwy. 

Pobórka Wielka nie ma jeszcze wszystkiego i starają się dużo zrobić sami. Robią różnego rodzaju 

zbiórki. W najbliższym czasie chcą dokończyć boisko. Podziękowała, że droga w Pobórce będzie 

robiona, a radny przełknie tą inwestycję.  

Wiceprzewodnicząca Maria Kozak zastanawiała się długo czy podjąć głos w tym temacie.  

W poniedziałek była nastawiona jak większość radnych, że ma lać się asfalt na asfalt. Jest wiele 

dróg nieutwardzonych. Rozumie doskonale mieszkańców, którzy jeżdżą w błocie, kurzu, bagnie. 

Do tej pory też tak jeździ. Poprzednicy nie robili nic w tym temacie, żeby projekty dróg postawały. 

Nie będzie teraz raptem projektów leżących na biurku. Pojawiła się możliwość dofinansowania 4,5 

mln zł. Uważa, że mają rozsądnego Wójta, który poszuka oszczędności i zrobią te drogi.  
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17. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący zakomunikował, że porządek obrad został w całości wyczerpany. Podziękował 

wszystkim za udział i zamknął XIII sesję Rady Gminy Białośliwie. 
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